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BRG.0002.04.2020 

PROTOKÓŁ Nr XVI/2020 

z obrad sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

z dnia 25 czerwca 2020 r. 

Obradom XVI sesji Rady Gminy przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Wiesława 

Posadzy. Z ogólnej liczby 15 radnych Rady Gminy Dąbrowa Biskupia obecnych w chwili 

rozpoczęcia sesji było 12 radnych. 

Nieobecni usprawiedliwieni: radna Ilona Szczęsna 

radny Tomasz Wronecki 

radny Piotr Kołodziej 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Spoza Rady Gminy udział w posiedzeniu wzięli: 

1. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Gustaw Marzena – Sekretarz Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Kuberska Anna - Skarbnik Gminy Dąbrowa Biskupia 

4. Juchacz Przemysław – Adwokat 

5. Pomianowski Grzegorz – Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych 

6. Kryszak Magdalena – kierownik Referatu budownictwa, gospodarki przestrzennej, 

komunalnej, rolnictwa i ochrony środowiska 

7. Roszak Joanna – starszy inspektor ds. ochrony środowiska 

8. Gadaliński Piotr – inspektor ds. gospodarki nieruchomościami, rolnictwa i ochrony 

przyrody 

9. Borkowska Patrycja – pełnomocnik ds. profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii 

10. Czaplewska Karolina – młodszy referent ds. obsługi Rady Gminy 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad.1. Otwarcie XVI sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, stwierdzenie quorum. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Wiesława Posadzy o godzinie 08:04 otworzyła XVI sesję Rady 

Gminy Dąbrowa Biskupia witając radnych, Wójta Gminy Pana Marcina Filipiaka, pracowników 

Urzędu Gminy i wszystkich obecnych. 
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Przewodnicząca Rady Gminy oznajmiła, że aktualnie w posiedzeniu bierze udział 12 radnych, 

co wobec statutowego składu Rady Gminy stanowi quorum upoważniające do kontynuowania 

obrad i podejmowania prawomocnych uchwał.  

Następnie Pani Wiesława Posadzy zwróciła się do radnych z zapytaniem czy są propozycje 

zmian do porządku obrad, który radni otrzymali wraz z materiałami. 

Nie było wniosków, a porządek sesji został przez radnych przyjęty.  

Porządek obrad XVI sesji Rady Gminy: 

1. Otwarcie XVI sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy między sesjami Rady Gminy. 

6. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy. 

7. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy między sesjami Rady Gminy. 

8. Debata nad Raportem o stanie Gminy Dąbrowa Biskupia za 2019 rok: 

- debata nad Raportem o stanie Gminy Dabrowa Biskupia za 2019 rok  

- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Dąbrowa Biskupia wotum 

zaufania; 

9. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia za 2019 rok: 

−  wystąpienie Wójta Gminy Dąbrowa Biskupia dotyczące realizacji budżetu w 2019 r.; 

− zapoznanie radnych z opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o przedłożonym przez organ wykonawczy sprawozdania z wykonania budżetu; 

−  zapoznanie radnych z opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu; 

− dyskusja; 

− podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia za 2019 rok 

10. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Dąbrowa Biskupia za 2019 rok 

−  przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium; 

−  przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o prawidłowości wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium; 

−  dyskusja; 
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−  podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Dąbrowa 

Biskupia za 2019 rok; 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Dąbrowa Biskupia na 2020 rok – dyskusja – podjęcie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2020–2030 – dyskusja – podjęcie 

uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz narkomanii na rok 2020– 

dyskusja – podjęcie uchwały. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w przedszkolu publicznym prowadzonym przez Gminę 

Dąbrowa Biskupia – dyskusja – podjęcie uchwały. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały uchylającej uchwałę w sprawie przystąpienia do zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Dąbrowa 

Biskupia – dyskusja – podjęcie uchwały. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

gruntowej położonej w Radojewicach – dyskusja – podjęcie uchwały. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia - dyskusja – podjęcie uchwały. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów  

komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Dąbrowa Biskupia 

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi – dyskusja – podjęcie 

uchwały. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania wyboru metody ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty – dyskusja – 

podjęcie uchwały. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz 

warunków i trybu składania deklaracji za pomocą  środków komunikacji elektronicznej 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 3 kwietnia 

2020 roku- dyskusja – podjęcie uchwały. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 1 czerwca 

2020 roku- dyskusja – podjęcie uchwały. 
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23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy 

i stałych Komisji Rady Gminy– dyskusja – podjęcie uchwały. 

24. Wolne wnioski. 

25. Zamknięcie obrad XVI sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Ad.2. Wybór sekretarza obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała, aby Sekretarzem obrad XVI sesji Rady Gminy 

Dąbrowa Biskupia została radna Agnieszka Wojciechowska. 

Po wyrażeniu zgody przez radną przystąpiono do głosowania. 

Radni przyjęli kandydaturę radnej Agnieszki Wojciechowskiej na Sekretarza obrad 12 głosami 

„za”, głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących się” nie było. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad. 3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

Radna Wiesława Posadzy zaproponowała do Komisji Uchwał i Wniosków następujące osoby: 

       radna Joanna Roszak             - wyraziła zgodę 

       radny Marek Świerkowski        - wyraził zgodę 

       radny Janusz Czarniak            - wyraził zgodę 

W wyniku głosowania komisja w/w składzie została powołana przez radnych jednogłośnie 

12 głosami „za”. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Na przewodniczącego komisji wybrano radną Joannę Roszak. 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Gminy. 

Wniosek o przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Gminy odczytał radny Marek Świerkowski jako 

sekretarz obrad XIV sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Wniosek w załączeniu do protokołu – załącznik nr 5. 

Nie wniesiono uwag do protokołu. Protokół został przyjęty jednogłośnie 12 głosami „za”. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy między sesjami Rady Gminy. 

Sprawozdanie z działalności między sesjami Wójta Gminy przedstawił Pan Marcin Filipiak - 

Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia.  

Sprawozdanie w załączeniu do protokołu – załącznik nr 7. 

Po przedstawieniu przez Wójta sprawozdania o głos poprosiła Radna Aneta Ebekozien. 
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Aneta Ebekozien – W związku z podtopieniami na terenie naszej gminy spowodowanymi 

ulewnymi deszczami chciałabym uzyskać informację czy można się ubiegać o dofinansowanie 

na usuwanie skutków tych podtopień i kiedy będzie przekazana informacja o możliwości 

pozyskania tych środków. 

Wójt Gminy – Osoba odpowiedzialna kontaktowała się z Województwem i uzyskała 

informację, że o wsparcie będą mogły starać się osoby, które mają uszkodzone pokrycia 

dachowe lub uszkodzoną konstrukcję domu. U nas na tą chwilę mamy jeden taki przypadek 

w Parchaniu i pomoc w tej kwestii jest realizowana. 

Radny Janusz Czarniak – Jeśli chodzi o kwestię pomocy to uważam, że jest ona nieudolna 

ponieważ my jako mieszkańcy dzwonimy prosząc o pomoc ale zainteresowanie ze strony 

gminy jest niewystarczające. Musimy mieć świadomość, że woda która samoczynnie nie 

odpłynie i wymaga szybkiej interwencji i przekopania rowu. Rozmawiałem z sąsiadem 

i uzyskałem informację, że nikt w tej kwestii z nim nie rozmawiał. Pracownicy ZDP nie podejmą 

działań dopóki nie będą mieli zgody na wykopanie rowu wzdłuż działki właściciela. W tej chwili 

strażacy z Dąbrowy od trzech dni pompują wodę. Zalane gospodarstwa i piwnice, wylewające 

się szamba i należy brać pod uwagę, że spowoduje to kolejne koszty i narażenie zdrowia. 

W tej chwili Przewodnicząca Rady Gminy powitała mieszkańca gminy informując go, że może 

zabrać głos na końcu obrad sesji w punkcie „wolne wnioski”. 

Radny Janusz Czarniak – Jeśli dojdzie do kolejnych opadów to spowoduje to kolejne zalania i 

może spowodować skutki zdrowotne osób starszych. Należy wspomóc mieszkańców 

konkretnymi działaniami bo w tej chwili podejmowane kroki nie są wystarczające. 

Radna Wiesława Posadzy – Jestem zaskoczona wypowiedzią Pana Radnego Janusza Czarniaka, 

ponieważ we wtorek mieliśmy komisje od godz. 8.00 do godz. 14.00 i nie został przez Pana 

poruszony problem zalewisk i nie podejmował Pan żadnych kroków. Skoro nawałnica przeszła 

w niedzielę to we wtorek miał Pan możliwość podejmować już konkretne działania.  

Radny Janusz Czarniak – Od wtorku na bieżąco monituje sytuacje i proszę o pomoc. 

Radna Wiesława Posadzy – Jako radni musimy wymagać również od siebie odpowiedzialności. 

Wójt Gminy – Mam sugestię, aby temat zalewisk został poruszony w punkcie „wolne wnioski”. 

Ad. 6. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy. 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy przedstawiła Pani Marzena Gustaw – Sekretarz 

Gminy. 

Sprawozdanie w załączeniu do protokołu – załącznik nr 8. 

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady między sesjami. 

Powyższą informację przedstawili odpowiednio przewodniczący komisji. 

Komisja ds. Samorządu, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego – odbyła dwa 

posiedzenia, na których omawiano:.  
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Na posiedzeniu w dniu 09.06.2020 roku, komisja w ramach planu pracy wykonała przegląd 

remiz strażackich OSP na terenie naszej gminy, pod względem ich utrzymania i wyposażenia 

oraz funkcjonalności.  

Na terenie gminy Dąbrowa Biskupia znajduje się sześć jednostek ochotniczych straży 

pożarnych. Są to jednostki wsi: Przybysław, Radojewice, Stanomin, Wonorze, Modliborzyce i 

Dąbrowa Biskupia. W każdej jednostce strażacy udostępnili komisji wgląd do remiz strażackich, 

krótko wyrazili opinie na temat swojej ochotniczej pracy ratowniczej, jak i warunków jej 

wykonywania i potrzeby z tym związane. Jak to najczęściej bywa – potrzeba są większe niż i 

możliwości finansowe, którymi mogą dysponować druhowie.  

W niektórych remizach przydałyby się wozy strażackie nowszej generacji z lepszym 

wyposażeniem i sprzęt do akcji bardziej nowoczesny. W niektórych remizach brakuje 

jakiegokolwiek zaplecza socjalnego, gdzie strażacy mogliby się przebrać, umyć ręce po 

skończonej akcji gaśniczej czy ratowniczej, ale jak przystało na brać strażacką druhowie w 

trudnych warunkach jakoś sobie radzą.  

Wspomnę jeszcze, że awarie wozów strażackich, mniejsze remonty, naprawy, strażacy 

wykonują własnymi siłami, we własnym zakresie.  

Po przeglądzie remiz strażackich komisja opracowała plan pracy na II półrocze 2020 roku tj. od 

miesiąca września do miesiąca grudnia 2020 roku.  

Drugie spotkanie komisji odbyło się dnia 23.06.2020 roku na którym komisja omawiała tematy 

na XVI sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia.  

Komisja Oświaty, Zdrowia i Sportu odbyła dwa posiedzenia. 

W dniu 9 czerwca Komisja zapoznała się z tematem: 

- Sytuacja najuboższych mieszkańców gminy, ilość bezrobotnych. 

W minionym roku głównym powodem korzystania ze świadczeń pomocy społecznej przez 

mieszkańców naszej gminy było bezrobocie. W 2019 r. liczba osób bezrobotnych wynosiła 

236 osób.  

Z tego powodu wypłacono 191 świadczeń dla 37 rodzin, na kwotę 62.284 zł. 

Ponadto osoby bezrobotne korzystają również z następujących form pomocy min: zasiłki 

celowe, schronienie, zasiłki celowe na zakup posiłku lub żywności. 

Następnym powodem korzystania ze świadczeń pomocy społecznej jest ubóstwo, czyli bardzo 

niski dochód lub brak dochodu oraz długotrwała choroba i niepełnosprawność. Z tego powodu 

wypłacono 303.358 zł dla 226 rodzin o liczbie osób w rodzinie 604. 

Przyznano następujące formy pomocy: zasiłki stałe, okresowe, celowe, specjalne zasiłki 

celowe, zasiłek celowy na zakup posiłku i żywności, posiłki dla dzieci w szkołach i 

przedszkolach. 
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Najchętniej przez rodziny przyjmowana jest długotrwała pomoc finansowa, zaś pomoc 

rzeczowa obejmująca pracę socjalną, porady prawne, aktywizację społeczną i zawodową - 

okresowo. 

Warto wspomnieć, że zdarzają się osoby, które korzystają tylko z pomocy niematerialnej – 

w sprawach rodzinnych, alimentacyjnych, rozwodowych czy medycznych. 

Kolejnym tematem omawianym na komisji był: 

- Stan boisk i placów zabaw na terenie gminy. 

Boiska: Nie zajmuje się nimi już GOKSiR a Pani Magda Kryszak. Mamy 17 boisk, dla których 

utworzone są teczki ze zdjęciami i dokładnym opisem, inwentaryzacją sprzętu etc. - koszt 

sporządzenia przeglądu jednego obiektu to 100 zł netto. 

Place zabaw. Mamy ich 23, dla nich zrobione już zostały protokoły ze zdjęciami i ewentualnymi 

uwagami co do stanu technicznego i w ciągu miesiąca elementy, które podlegają wymianie 

będą wymienione, które uległy zabrudzeniu będą wyczyszczone. 

Koszt sporządzenia tej dokumentacji placów zabaw to 100 zł netto od jednego placu zabaw. 

kolejnym tematem była: 

- Oferta zajęć prowadzonych na świetlicach i boiskach podczas wakacji przez GOKSiR. 

Gminny Ośrodek Kultury Sportu i Rekreacji będzie prowadził zajęcia na świetlicach wiejskich w 

miesiącu lipcu 

Poniedziałek: Dąbrowa Biskupia od 11:00 do 14:00 

Wtorek: Parchanie od 11:00 do 14:00 

Środa: Mleczkowo od 11:00 do 14:00 

Dąbrowa Biskupia od 15:00 do 18:00 

Czwartek: Parchanie od 11:00 do 14:00 

Konary od 15:00 do 18:00 

Piątek: Konary od 11:00 do 14:00 

Mleczkowo od 15:00 do 18:00 

W sumie będą to 24 godziny zajęć w tygodniu w 4 świetlicach gminnych, po 6 godzin na każdą. 

Wybór świetlic nie jest przypadkowy, zajęcia będą organizowane tam gdzie było najwięcej 

dzieci w poprzednich latach - zadecydowała statystyka. 

Tam gdzie nie ma świetlic GOKSiR proponuje zajęcia na świeżym powietrzu 

z Fantazja Animacje, z panią Magdą, również w lipcu - w każdy czwartek po 1,5 godziny 

Boisko w Bąkowie od 17:00 do 18:30 

Boisko w Sobiesierni od 19:00 do 20:30 
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Kolejnym tematem posiedzenia było opracowanie planu pracy Komisji na II półrocze 2020r. 

Drugie posiedzenie Komisji odbyło się 23 czerwca, wtedy Komisja omówiła materiały na XVI 

sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Komisja Rolnictwa i Finansów – odbyła dwa  posiedzenia, na których omawiano: 

16.06.2019r. tematami posiedzenia była analiza zadłużeń w opłatach podatków i opłat za 

wodę wobec Urzędu Gminy, koła łowieckie działające na terenie Gminy jak również omówiona 

została kwestia „dzikich” wysypisk śmieci. 

Komisja opracowała plan pracy Komisji na II półrocze 2020 roku.  

23.06.2020 r.  

- omówienie materiałów na XVI sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, 

Komisja nie wniosła zastrzeżeń do przedstawionych materiałów.  

Komisja Rewizyjna w okresie między sesjami Rady Gminy Dąbrowa Biskupia odbyła dwa 

posiedzenia: 

I posiedzenie odbyło się 2 czerwca 2020 r., na którym omawiane były następujące tematy: 

1. Kontrola organizacji wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży z terenu Gminy 

Dąbrowa Biskupia w nadchodzącym okresie letnim.  

2. Kontrola zadań remontowych wykonywanych przez pracowników referatu 

komunalnego (koszty, nadzór) od II półrocza 2019 roku. 

3. Opracowanie planu pracy na II półrocze 2020 rok. 

Komisja nie wniosła zastrzeżeń do przedstawionych materiałów.  

II posiedzenie odbyło się 23 czerwca 2020 r., na którym omawiane były następujące tematy: 

W tym dniu Komisja omówiła materiały na XVI sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia.  

Komisja nie wniosła zastrzeżeń do przedstawionych materiałów.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji –odbyła posiedzenie w dniu 17 czerwca 2020 r. na którym 

rozpatrzyła petycje, które wpłynęły do Rady Gminy. 

Ad. 8. Debata nad Raportem o stanie Gminy Dąbrowa Biskupia za 2019 rok. 

Raport stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Pana Wójta Marcina Filipiaka o zabranie głosu w 

sprawie raportu o stanie Gminy.  

Wójt Gminy – Jestem zobligowany co roku do sporządzenia i przedstawienia do 31 maja 

Państwu i mieszkańcom raport o stanie gminy. Raport został Państwu przekazany jak również 

udostępniony mieszkańcom na stronie gminy. Oprócz charakterystyki gminy raport zawiera 

również informacje o budżecie gminy, wykonanych inwestycjach, realizacji uchwał. Państwo 
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zapoznali się z raportem i sugestie, które były przedstawione na komisji zostały wzięte pod 

uwagę i wprowadzone do raportu. 

Radna Aneta Ebekozien – Chcę podziękować Pani Sekretarz za wprowadzenie uwag, które 

zostały przedstawione na komisji co spowodowało, że raport jest bardziej subtelny i oddaje to 

co dzieje się w naszej gminie. 

Radna Wiesława Posadzy – Po zapoznaniu się z raportem o stanie gminy uważam, że jest 

sporządzony prawidłowo i dotyczy wielu sfer życia gminy. Został napisany przez pracowników 

merytorycznie odpowiedzialnych za swoją komórkę organizacyjną i obrazuje całokształt 

i wskazuje na prawidłowe funkcjonowanie gminy i dziękuje Panu Wójtowi za prawidłowy 

rozwój naszej „Małej Ojczyzny”. Mam świadomość, że nie brakuje w naszej gminie problemów 

do rozwiązania ale Wójt w miarę możliwości finansowych stara się je rozwiązywać. Mamy 

świadomość, że realizacja uchwał jest dobra dla mieszkańców naszej gminy jak również 

zabezpiecza ich potrzeby w różnych dziedzinach życia. Wszystkie uchwały były podejmowane i 

akceptowane przez wszystkich Państwa Radnych prawie jednogłośnie. 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Dąbrowa Biskupia wotum zaufania. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  

Nie było chętnych do zabrania głosu dlatego Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod 

głosowanie przedstawiony projekt uchwały. W głosowaniu brało udział 12 radnych, którego 

wynik był następujący: 11 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, 1 radny wstrzymał się 

od głosu, głosów „przeciwnych”  nie było. Uchwała została podjęta. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Uchwała Nr XVI/130/2020 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Dąbrowa Biskupia wotum 

zaufania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad.9. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia za 2019 rok 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy oraz sprawozdanie finansowe za 2019 rok 

w imieniu Wójta Gminy przedstawiła Pani Anna Kuberska - Skarbnik Gminy. 

Materiał stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję nad przedstawionym sprawozdaniem. 

Nie było chętnych do zabrania głosu w dyskusji.  

Pani Anna Kuberska przedstawiła Uchwałę Nr 6/S/2020 Składu Orzekającego Nr 9 Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15 kwietnia 2020 r. w sprawie wyrażenia opinii 

o przedłożonym przez Wójta Gminy Dąbrowa Biskupia sprawozdaniu z wykonania budżetu za 

2019 rok wraz informacją o stanie mienia Gminy. 
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Powyższa uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

Następnie radny Igor Szulc Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał opinię Komisji 

Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia za 2019 rok. 

Opinia stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Nie było chętnych do zabrania głosu, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do 

kolejnego podpunktu obrad. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia za 2019 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  

Nie było chętnych do zabrania głosu dlatego Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod 

głosowanie przedstawiony projekt uchwały. W głosowaniu brało udział 12 radnych, którego 

wynik był następujący: 12 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było. Uchwała została podjęta. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Uchwała Nr XVI/131/2020 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia za 2019 rok stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad.10. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Dąbrowa Biskupia za 2019 rok 

Radny Igor Szulc Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Dąbrowa Biskupia.  

Materiały stanowią załącznik nr 17 do protokołu. 

Następnie przedstawił Uchwałę Nr 3/Kr/2020 Składu Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 27 maja 2020 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Dąbrowa Biskupia w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy z wykonania budżetu za 2019 rok. 

Powyższa uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Nie było chętnych do zabrania głosu, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do 

kolejnego podpunktu obrad. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Dąbrowa Biskupia za 2019 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
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Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono uwag i nie było pytań, dlatego Rada 

przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały. W głosowaniu brało udział 

12 radnych, którego wynik był następujący: 12 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, 

głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących się” nie było. Uchwała została podjęta. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Uchwała Nr XVI/132/2020 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Dąbrowa 

Biskupia za 2019 rok stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy pogratulowała Wójtowi Gminy wręczając mu kwiaty i 

podziękowała Skarbnik Gminy za współpracę. 

Wójt Gminy podziękował radnym Rady Gminy Dąbrowa Biskupia za wotum zaufania 

wskazując, że ciężka praca Radnych i pracowników samorządowych wpływa na rozwój naszej 

lokalnej społeczności.  

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady w których brało udział 12 radnych. 

Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Dąbrowa Biskupia na 2020 rok. 

Pani Skarbnik przedstawiła zmianę do projektu uchwały: w dziale 751 Urzędy naczelnych 

organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz sądownictwa celem właściwej 

realizacji planu finansowego dokonuje się przeniesienia planu między paragrafami co 

spowoduje zmiany w wynagrodzeniach i składkach od nich naliczanych na kwotę 

11 072 671,20zł i w wydatkach związanych z realizacją ich statutowych zadań na kwotę 

7 315 608,94zł. 

Radni nie mieli pytań oraz uwag do przedstawionej zmiany, w związku z tym przystąpili do 

głosowania. W głosowaniu brało udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 12 radnych 

głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących się” nie było. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt powyższej uchwały po 

przedstawionej zmianie. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Radni nie mieli pytań oraz uwag do przedstawionego projektu uchwały po wprowadzonych 

zmianach, w związku z tym przystąpili do głosowania. W głosowaniu brało udział 12 radnych, 

którego wynik był następujący: 12 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących się” nie było.  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Uchwała Nr XVI/133/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Dąbrowa Biskupia za 2020 rok stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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Ad.12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2020–2030 . 

Pani Skarbnik przedstawiła zmianę do projektu uchwały: w dziale 751 Urzędy naczelnych 

organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz sądownictwa celem właściwej 

realizacji planu finansowego dokonuje się przeniesienia planu między paragrafami co 

spowoduje zmiany w wynagrodzeniach i składkach od nich naliczanych na kwotę 

11 072 671,20zł i w wydatkach związanych z realizacją ich statutowych zadań na kwotę 

7 315 608,94zł. 

Radni nie mieli pytań oraz uwag do przedstawionej zmiany, w związku z tym przystąpili do 

głosowania. W głosowaniu brało udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 12 radnych 

głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących się” nie było. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt powyższej uchwały po 

przedstawionej zmianie. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Radni nie mieli pytań oraz uwag do przedstawionego projektu uchwały po wprowadzonej 

zmianie, w związku z tym przystąpili do głosowania. W głosowaniu brało udział 12 radnych, 

którego wynik był następujący: 12 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących się” nie było.  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Uchwała Nr XVI/134/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2020–2030 stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Ad.13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz narkomanii na rok 2020. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt powyższej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Radni nie mieli pytań oraz uwag do przedstawionego projektu uchwały w związku z tym 

przystąpili do głosowania. W głosowaniu brało udział 12 radnych, którego wynik był 

następujący: 12 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było.  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Uchwała Nr XVI/135/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych oraz narkomanii na rok 2020 stanowi załącznik nr 28 

do protokołu. 
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Ad.14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego w przedszkolu publicznym prowadzonym przez Gminę 

Dąbrowa Biskupia. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt powyższej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Radna Wiesława Posadzy – W jaki sposób były prowadzone rozmowy przedstawicieli kadry 

pracującej w przedszkolu z rodzicami w sprawie odpłatności za pobyt dzieci w przedszkolu? 

Pan Grzegorz Pomianowski – Dyrekcja poinformowała rodziców na zebraniach z rodzicami 

o odpłatnościach za pobyt dzieci w przedszkolu. 

Radna Wiesława Posadzy – A w jakim czasie odbywały się te zebrania? 

Pan Grzegorz Pomianowski – Trudno powiedzieć ale rodzice są poinformowani o konieczności 

odpłatności  za pobyt dzieci w przedszkolu i nie było głosów przeciwnych. 

Radna Wiesława Posadzy – Czy wprowadzenie odpłatności nie spowoduje spadku liczby dzieci 

uczęszczających do przedszkola? 

Pan Grzegorz Pomianowski – Wprowadzenie odpłatności nie spowoduje spadku liczby dzieci 

uczęszczających do przedszkola. Chcę zaznaczyć, że każdy samorząd gminy prowadzi takie 

odpłatności za pobyt dziecka w przedszkolu publicznym. 

Radna Renata Gawrysiak – Odpłatność jest konieczna jeśli dziecko przebywa w przedszkolu 

powyżej 5 godzin. 

Pan Grzegorz Pomianowski – Tak, 5 godzin jest darmowe a potem każda godzina będzie 

odpłatna. 

Radni nie mieli więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały w związku z tym przystąpili 

do głosowania. W głosowaniu brało udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 12 

radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących się” nie 

było.  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Uchwała Nr XVI/136/2020 w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego w przedszkolu publicznym prowadzonym przez Gminę Dąbrowa 

Biskupia stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Ad.15. Rozpatrzenie projektu uchwały uchylającej uchwałę w sprawie przystąpienia do 

zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Dąbrowa Biskupia. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt powyższej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
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Radni nie mieli pytań oraz uwag do przedstawionego projektu uchwały w związku z tym 

przystąpili do głosowania. W głosowaniu brało udział 12 radnych, którego wynik był 

następujący: 12 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było.  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Uchwała Nr XVI/137/2020 uchylająca uchwałę w sprawie przystąpienia do zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Dąbrowa Biskupia 

stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Ad.16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

gruntowej położonej w Radojewicach. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt powyższej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Radni nie mieli pytań oraz uwag do przedstawionego projektu uchwały w związku z tym 

przystąpili do głosowania. W głosowaniu brało udział 12 radnych, którego wynik był 

następujący: 12 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było.  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Uchwała Nr XVI/138/2020 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

położonej w Radojewicach stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Ad.17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt powyższej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Radna Renata Frontczak – Co zaliczamy do odpadów niebezpiecznych? 

Pani Joanna Roszak – Są odpady, które mamy w gospodarstwie domowym np. baterie, 

akumulatory z zabawek. 

Radni nie mieli więcej pytań oraz uwag do przedstawionego projektu uchwały w związku z tym 

przystąpili do głosowania. W głosowaniu brało udział 12 radnych, którego wynik był 

następujący: 12 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było.  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Uchwała Nr XVI/139/2020 zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Ad.18. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów  
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komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Dąbrowa Biskupia 

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt powyższej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Radni nie mieli więcej pytań oraz uwag do przedstawionego projektu uchwały w związku z tym 

przystąpili do głosowania. W głosowaniu brało udział 12 radnych, którego wynik był 

następujący: 12 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było.  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Uchwała Nr XVI/140/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów  komunalnych od właścicieli 

nieruchomości z terenu Gminy Dąbrowa Biskupia i zagospodarowania tych odpadów w zamian 

za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Ad.19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania wyboru metody ustalania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani inspektor Joannie Roszak w celu 

przedstawienia sposobu ustalenia stawek opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Pani Joanna Roszak – Wywołanie uchwały było uzależnione od wyników rozstrzygniętego 

przetargu. Dotychczas kwoty za gospodarowanie odpadami komunalnymi były przyjmowane 

ryczałtowo i nie były uzależnione od tonażu czyli firma, która wygrała przetarg miała płaconą 

całą kwotę ryczałtowo i wówczas nie powodowało to problemów z naliczaniem opłat za 

odpady. Zgodnie z nowelizacją ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminach nowy 

przetarg został rozpisany według tonażu i wykonując kalkulację stawek do uchwały przyjęto 

średnią ilość odpadów powstających czyli ilość odpadów zmieszanych jakich odprowadzają 

nasi mieszkańcy poszczególnych frakcji. Biorąc pod uwagę średnią 5-letnią wynika, że mamy 

ok.750 ton odpadów. W przetargu brały udział 2 firmy: Przedsiębiorstwo „Sanikont”, która 

dotychczas odbierała odpady od mieszkańców złożyło ofertę  na kwotę 1 404 632,60 zł 

i „Remondis” Bydgoszcz 1 070 037,00 zł brutto. W tej chwili nie ma możliwości 

podzielenia kwoty oferty na 12 miesięcy i uzyskania kwoty ryczałtowej na miesiąc i dlatego 

wymaga to kalkulacji na każdy miesiąc. Poza tym zgodnie z ustawą zmienia się częstotliwość 

odbioru odpadów od mieszkańców ponieważ odpady selektywne będą odbierane raz 

w miesiącu ale od kwietnia do października bio-odpady i odpady zmieszane muszą być 

odbierane 2 razy w miesiącu w przypadku zabudowy jednorodzinnej i 4 razy w miesiącu w 

przypadku zabudowy wielorodzinnej. W 3 miejscowościach mamy zabudowania wielorodzinne 

i mieszkańcy są wyposażeni indywidualnie w pojemniki i worki i dlatego będą traktowani jako 

zabudowa jednorodzinna. Kalkulując stawki opłat oprócz kwot uzyskanych z przetargu pod 

uwagę zostały wzięte koszty utrzymania systemu gospodarowania odpadami. Na koszt złożyły 
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się koszty odbierania odpadów z PSZOK-u w kwocie 19 544,76zł, za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 128 185,84zł, usługi pocztowe 4 000,00zł, program do obsługi naliczeń 

gospodarki odpadowej 1 303,43 zł, składowisko 3 500zł, dodatkowy wywóz za odpady z miejsc 

do tego nieprzeznaczonych ok. 5 000 zł, delegacje pracowników obsługi gospodarki odpadami 

to koszt ok. 300zł, koszty egzekucyjne 2 000zł, odpisy na ZFF 2 100zł, szkolenia dla obsługi 

systemu gospodarki odpadami  2 500zł, wynagrodzenia dla obsługi gospodarki odpadami 

80 800,00zł (składki Zus i dodatkowe wynagrodzenia), zakup materiałów i wyposażenia na 

potrzeby obsługi gospodarki odpadami 1 600,00 zł, prenumerata 817,00zł, druki bezadresowe 

400,00zł, inne wydatki ok. 1 800,00zł, edukacja ekologiczna, druki biuletynów 3 000zł, 

ewentualnie karty nieuzyskania poziomu recyklingu ok. 5 000zł czyli łącznie koszt dodatkowy 

utrzymania administracji wynosi 109 160,93zł. Łączny koszt gospodarki odpadami czyli 

pokrycie kosztów firmy plus administracja wynosi 1 179 197,93 zł. Od 1 lipca wchodzą nowe 

uchwały, które podjęliście Państwo na poprzedniej sesji Rady Gminy czyli rezygnujemy w 

obsługi posesji niezamieszkałych. Nie będziemy zajmować się obsługą pozycji niezamieszkałych 

takich jak szkoły, sklepy jak również urząd. Instytucje te będą zobowiązane do podpisania 

indywidualnych umów na gospodarowanie odpadami czyli płatność za odpady będzie pływała 

tylko od posesji zamieszkałych. Według deklaracji złożonych na koniec maja liczba 

mieszkańców posesji zamieszkałych wynosi 4307 osób. Tworząc kalkulację aby pokryć 

całkowity koszt Gospodarki Odpadami Komunalnymi stawka od osoby musi kształtować się na 

poziomie 23 zł. Dodatkowo w uchwale mamy zawartą również stawkę obniżająca opłatę jeżeli 

mieszkaniec posiada kompostownik. W przypadku  jeśli mieszkaniec w deklaracji  zadeklaruje, 

że posiada kompostownik wówczas stawka zostanie obniżona o 1 zł od osoby. Średnio 

przyjmuje się, że około 537 osób nie będę posiadały kompostownika. Kwestia posiadania 

kompostownika będzie ściśle kontrolowana. Jeśli ktoś zadeklaruje, że kompostuje odpady a ich 

nie kompostuje to wówczas będzie wykluczony z ulgi na okres sześciu miesięcy. Po upływie 6 

miesięcy będzie przysługiwała mu możliwość ponownego złożenia deklaracji i pomniejszenia 

opłaty o 1 zł.  W przypadku gdy otrzymamy od tych osób przychody z tytułu gospodarowania 

odpadami  1 143 492,00 zł. Brakująca kwota do pokrycia całkowitego kosztu utrzymania 

gospodarki odpadami będzie uzupełniona przez zastosowanie podwyższonej stawki. W 

przypadku, gdy firma zgłosi pani Krystynie, że ktoś nie oddaje odpadów segregowanych lub 

miesza odpady segregowane wówczas dla takiego mieszkańca będzie wystawiona deklaracja 

uwzględniająca stawkę podwyższoną. Ustawodawca nakłada, że stawka podwyższona ma 

wynosić od dwukrotności do czterokrotności stawki za osobę.  W naszej uchwale zawarta jest 

dwukrotność stawki czyli będzie wynosić 46 zł od osoby. Biorąc pod uwagę, że średnio w 

naszej gminie odpady zmieszane będzie oddawało 150 osób to wówczas tego tytułu uzyskamy 

kwotę 33 120,00 zł.  

Stawka obniżona będzie funkcjonowała dla ok. 3770 osób i wówczas cała kalkulacja stanowić 

będzie kwotę 1 176 612,00 zł  czyli przy założeniu, że wszyscy mieszkańcy będą płacić 

terminowo za wywóz odpadów wówczas będziemy musieli dołożyć do systemu gospodarki 

odpadami kwotę 2 585 zł. Kwota dopłaty określono w kalkulacji ale należy wziąć pod uwagę, 

że może ulec zmianie ponieważ nie wszystkie odpady na PSZOK-u są przyjmowane a podając 

kwoty do przetargu musiały być uwzględnione wszystkie frakcje wymienione w regulaminie. 

Stawki określone w uchwale są określone przy założeniu, że nie przekroczymy ilości odpadów 
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w systemie miesięcznego odbioru. Przy zwiększonej częstotliwości odbioru odpadów może się 

okazać, że mieszkańcy mogą oddawać odpady w większej ilości i wówczas będzie konieczność 

podwyższenia stawki. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Radny Jakub Kaszliński - W jaki sposób będzie przeprowadzana weryfikacja naliczania 

podwójnej stawki za wywóz odpadów? 

Pani Joanna Roszak - Na podstawie danych wnoszonych przez firmę. Firma jest zobowiązana 

do sporządzenia dokumentacji fotograficznej, pracownicy są wyposażeni w kamery 

z możliwością odczytu nagrania. Dodatkowo otrzymują od nas listy na których muszą 

uwzględnić ile i jakiego rodzaju frakcje odbierają z danej posesji. 

Radna Renata Gawrysiak - Kwota, którą pani uwzględniła w kalkulacji wysokości 2 585zł to 

kwota, którą musi dołożyć gmina tak? 

Pani Joanna Roszak - kwota ta wynika z kalkulacji ale zgodnie z ustawą gospodarowania 

odpadami system powinien się bilansować czyli gmina nie powinna dokładać ani również 

osiągać z tego  tytułu przychodów. 

Radna Renata Gawrysiak - Rozumiem, że skoro PSZOK  jest bezpłatny to stawka zawiera 

również koszt odbioru odpadów z PSZOK-u. 

Pani Joanna Roszak - Opłata  za odbiór odpadów z PSZOK-u jest wkalkulowana w stawkę 

opłaty. Wszystkie opłaty składają się na system gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Ustawodawca mówisz wprost jakie składniki składają się na cały system gospodarowania 

odpadami i mają państwo zawarte w uzasadnieniu do uchwały. 

Radny Igor Szulc - Czy podwójna stawka obowiązuje tylko przez jeden miesiąc? 

Pani Joanna Roszak- Kwestia ta wymaga sprawdzenia przepisów ponieważ w poprzedniej 

ustawie opłata karna obowiązywała przez rok. 

Radny Igor Szulc - Czy mieszkańcy są zobowiązani do wystawienia odpadów przy drodze 

głównej czy wystarczy ich umieszczenie za ogrodzeniem swojej pozycji? 

Pani Joanna Roszak - Mieszkaniec powinien wystawić pojemnik z odpadami za ogrodzenie. 

Radny Jakub Kaszliński - Stosując stawki podwójnej opłaty może należałoby przypomnieć 

mieszkańcom o sposobie segregacji aby ułatwić szczególnie osobom starszym prawidłową 

segregację ponieważ mogą one nieświadomie narazić się na ponoszenie dodatkowych 

kosztów. 

Pani Joanna Roszak - Ulotki były wydrukowane i rozpropagowane w poprzednim miesiącu ale 

zostanie stworzony biuletyn, w którym będą zawarte wszystkie uchwały przypominając 

mieszkańcom, że wchodzi nowe prawo i będzie rozesłane do każdego mieszkańca drukiem 

bezadresowym.  

Wójt gminy - W biuletynie będziemy starać się wytłumaczyć mieszkańcom co jest przyczyną 

podwyżki stawki. 
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Radny Marek Świerkowski – Odnośnie odpadów mieszanych to czy nie mogłoby pozostać aby 

odbierali odpady 2 razy w miesiącu przez cały rok a nie tylko od kwietnia do października? 

Pani Joanna Roszak – Spowodowało by to podwyżkę stawki. 

Radny Janusz Czarniak – Skoro jeśli odstawimy większą ilość odpadów i spowoduje podwyżkę 

stawki a przecież ilość odpadów jest zróżnicowana i każdy odstawia dowolną ilość. 

Pani Joanna Roszak – Kalkulujemy ilość oddanych odpadów przez wszystkich mieszkańców z 

terenu gminy a firma ma obowiązek odebrać od Państwa wszystko co Państwo wystawicie 

niezależnie od tonażu. 

Radna Renata Gawrysiak – Odnośnie odbioru odpadów zmieszanych 2 razy w miesiącu to w 

przypadku osób starszych to wystawienie 2 razy w miesiącu może być problemem ponieważ 

nie będą mieli po prostu tych odpadów. 

Pani Joanna Roszak – Mieszkaniec musi się wywiązać z obowiązku segregacji i powinien 

oddawać raz w miesiącu frakcje odpadów. Odbiór odpadów segregowanych będzie raz w 

miesiącu. 

Radny Jakub Kaszliński – Co w przypadku jeśli w dniu odbioru odpadów nie będzie nikogo w 

gospodarstwie? 

Pani Joanna Roszak – Każdy mieszkaniec ma prawo zmieniać deklarację co 14 dni i można 

zaznaczyć, że wyjeżdżacie Państwo i nie będziecie za ten czas ponosić odpłatności. 

Radna Wiesława Posadzy – Czy firma, która będzie odbierała odpady będzie wypożyczać 

pojemniki mieszkańcom i w jakim czasie harmonogram odbioru odpadów zostanie 

dostarczony do mieszkańców? Do kiedy obecna firma będzie odbierała odpady? Jak wyglądają 

terminy odpłatności za wywóz odpadów? 

Pani Joanna Roszak – Obecna firma ma umowę do 30 czerwca i do tego dnia są zobowiązani 

odebrać odpady z PSZOK-a. Firma, która wygrała przetarg w ramach umowy wydzierżawi nam 

pojemniki na obsługę PSZOK-a i myślę, że nie będzie problemu aby udostępnić pojemniki 

mieszkańcom. W poniedziałek zostanie podpisana umowa i firma jest zobowiązana do 

dostarczenia w ciągu 7 dni opracowanego harmonogramu, który dostarczymy mieszkańcom w 

formie druku bezadresowego. Opłata wchodzi od 1 sierpnia czyli do 15 września płacimy za 

sierpień. 

Radny Adam Rybczyński – Chciałbym zapytać o kompostowniki dla gospodarstw rolnych, czy 

jeśli mają płyty to czy mogą nie uwzględniać tego kompostownika? 

Pani Joanna Roszak – Jeśli chodzi o urządzenia rolnicze to ustawa określa co rozumiemy jako 

płytę obornikową a co innego jest traktowane jako kompostownik czyli urządzenie pod 

fermentację bioodpadów. 

Radna Renata Gawrysiak – Jeśli ktoś nie ma pojemnika to ma możliwość wystawienia 

odpadów w workach? 
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Pani Joanna Roszak – W uchwale jest napisane, że wystawiamy worek o odpowiedniej 

kolorystyce. Nie ma zapisu, że jeśli nie mamy worka we właściwym kolorze to możemy 

zamiennie korzystać z innego. Jest napisane wprost, że konkretna kolorystyka odpowiada 

konkretnemu rodzajowi odpadów. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt powyższej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Radna Renata Gawrysiak – Czy tonażowe przeliczenie jest wynikiem odgórnego zarządzenia 

czy narzuciła ten sposób przeliczenia firma odbierająca odpady? 

Pani Joanna Roszak – Ustawa wprowadziła ten sposób przeliczania. Trudno jest określić w 

jakiej ilości mieszkańcy będą wystawić odpady ale może mieszkańcy będą wystawiać mniejsze 

ilości odpadów niż zostały ujęte w kalkulacji i wówczas można będzie tą stawkę obniżyć. 

Wójt Gminy – Musimy mieć na uwadze w jakim stopniu nam się to zbilansuje. 

Radna Wiesława Posadzy – Czy my jako samorząd możemy mieć wpływ na podejmowanie 

ustaw, które nas obligują do kwot i czy nie byłoby zasadne aby poruszyć ten problem np. na 

konwencie wójtów.  

Wójt Gminy – Na każdym spotkaniu omawiamy ten problem. 

Radna Wiesława Posadzy – Dobrze, że w przetargu wzięły udział dwie firmy bo gdyby wygrała 

firma, która dotychczas odbierała odpady to wówczas opłata za wywóz odpadów byłaby 

jeszcze wyższa. 

Pani Joanna Roszak – Jedynym hamulcem i ograniczeniem jest art. 6a ustawy, że maksymalna 

stawka za odbierane odpady nie może przekroczyć 2% przeciętnego miesięcznego dochodu 

rozporządzalnego na osobę, który wynosi ta obecną chwilę 1 819,00zł czyli nie może 

przekroczyć kwoty 36,38zł. 

Radna Renata Gawrysiak – Rozumiem ale dla niektórych mieszkańców stawka stanowi 5% ich 

dochodów. 

Radni nie mieli więcej pytań oraz uwag do przedstawionego projektu uchwały w związku z tym 

przystąpili do głosowania. W głosowaniu brało udział 12 radnych, którego wynik był 

następujący: 11 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, 1 radny wstrzymał się od głosu, 

głosów „przeciwnych” nie było.  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

Uchwała Nr XVI/141/2020 w sprawie dokonania wyboru metody ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty stanowi załącznik 

nr 40 do protokołu. 

Ad.20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz 

warunków i trybu składania deklaracji za pomocą  środków komunikacji elektronicznej. 
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Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt powyższej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Radni nie mieli pytań oraz uwag do przedstawionego projektu uchwały w związku z tym 

przystąpili do głosowania. W głosowaniu brało udział 12 radnych, którego wynik był 

następujący: 12 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było.  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Uchwała Nr XVI/142/2020 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz warunków i trybu 

składania deklaracji za pomocą  środków komunikacji elektronicznej stanowi załącznik nr 42 do 

protokołu. 

Ad.21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 3 kwietnia 

2020 roku. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt powyższej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Radni nie mieli pytań oraz uwag do przedstawionego projektu uchwały w związku z tym 

przystąpili do głosowania. W głosowaniu brało udział 12 radnych, którego wynik był 

następujący: 12 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było.  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

Uchwała Nr XVI/143/2020 uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 3 kwietnia 2020 roku 

stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

Ad.22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 1 czerwca 

2020 roku. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt powyższej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Radni nie mieli pytań oraz uwag do przedstawionego projektu uchwały w związku z tym 

przystąpili do głosowania. W głosowaniu brało udział 12 radnych, którego wynik był 

następujący: 12 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było.  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

Uchwała Nr XVI/144/2020 uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 1 czerwca 2020 roku 

stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

Ad.23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy 

i stałych Komisji Rady Gminy. 
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Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała radnych, że komisja rewizyjna odbędzie w lipcu 

posiedzenie, które zostało ujęte w planie pracy. Przypomniała, że w każdy wtorek 

Przewodnicząca Rady Gminy pełni dyżur. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt powyższej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Radni nie mieli pytań oraz uwag do przedstawionego projektu uchwały w związku z tym 

przystąpili do głosowania. W głosowaniu brało udział 12 radnych, którego wynik był 

następujący: 12 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było.  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

Uchwała Nr XVI/145/2020 uchylająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady 

Gminy i stałych Komisji Rady Gminy stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

Ad.24. Wolne wnioski. 

Radna Wiesława Posadzy – Poinformowała radnych, że złożone przez nich oświadczenia 

majątkowe zostały wysłane do Urzędu Skarbowego. 

Radny Marek Świerkowski – Jeżeli są rowy melioracyjne, jeżeli w wyniku podtopień nastąpiły 

zalania pól na terenach, gdzie funkcjonuje spółka wodna to czy ona odpowiada, czy 

odpowiedzialność spada na urząd gminy? Kolejną sprawą jest fakt, że na terenie mojego 

sołectwa kilkukrotnie podejmowałem temat utworzenia spółki i dlatego chciałbym 

wnioskować o zaproszenie przedstawiciela Wód Polskich, aby przedstawił nam, jak prawnie 

wygląda kwestia rowów graniczących z polami rolników – kto za nie odpowiada. 

Radna Renata Gawrysiak – Nawiązując do kwestii oczyszczania rowów w pasie drogowym 

przez Zarząd Dróg Wojewódzkich to chciałabym zauważyć, że nie jest to zależne od gminy i jest 

to uzależnione od całej procedury i posiadanych środków.  

Radna Renata Frontczak – Odnosząc się do wypowiedzi radnego Marka Świerkowskiego 

chciałabym przedstawić sytuację dotyczącą rowów melioracyjnych w miejscowości 

Modliborzyce. W poprzednim roku rolnicy przy danym rowie melioracyjnym złożyli się i 

zatrudnili firmę, która dokonała oczyszczenia tych rowów i na chwilę obecną przy tych rowach 

nie ma problemów.  

Pan Piotr Gadaliński – Na terenie gminy Dąbrowa Biskupia funkcjonują dwie wiejskie spółki 

wodne – Przybysław i Ośniszczewo. Powiększenie obszarów, którym zajmują się te spółki 

odbywa się na zasadzie wysuwanej z mojej strony prośby o możliwość powiększenia swoim 

działaniom kolejnych obszarów. Zasadniczo, to rolnicy, którzy posiadają pola przy danym rowie 

powinni utworzyć spółkę wodną i wówczas po opłaceniu składek mieliby możliwość 

konserwacji tych rowów. Odpowiedzialność właściciela pola i wody ponoszą rolnicy. Jeśli 

chodzi o sytuację panującą w danej chwili czyli o zalania spowodowane intensywnymi opadami 

deszczu to od dwóch lat prosiłam zarząd, aby został przyjęty rów, który odwadnia Zagajewice i 

Zagajewiczki. Kwota składki nie pokrywała kosztów konserwacji rowu. Konserwacja polegała 
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na wycięciu zakrzaczeń, odmulenie. W tym roku rów ten będzie skarpowany, będzie 

przywracany do kultury jeśli chodzi o jego wygląd. Spółka przyjęła ten rów, udrożniła go i miał 

on możliwość odbierania wody z pól. Jeśli chodzi o pakiet urządzeń melioracyjnych 

towarzyszącym rowom to znaczy drenarki, które należałoby odtworzyć, aby pracowały w 

należyty sposób. Na tę chwilę mamy rowy, które prowadzą wodę, mamy zbieracz długości 

około 300 metrów, który prawdopodobnie jest zaciągnięty mułem, ponieważ nie miał 

możliwości być oczyszczany jak woda wypływała do rowów. W tej chwili musimy ten rurociąg 

przełożyć i doprowadzić go do drożności. Skutek jest taki, że w tej chwili mamy 5 posesji, które 

znalazły się w bardzo trudnej sytuacji, bo znajdują się one w kotlinie i do niej wszystkie 

okoliczne pola zlały wodę. Według informacji uzyskanych sprzed godziny, mamy spompowaną 

wodę. W Ośniszczewie mieszkańcy samodzielnie porządkują obszar swoich podwórek. W 

Zagajewicach pracuje pompa o bardzo dużej wydajności. W dniu dzisiejszym brygada po części 

usunęła gałęzie i udrożniła rów, aby woda mogła swobodnie zlewać się w kierunku Wonorza i 

Brudni. Wczoraj byłem na spotkaniu z przedstawicielami Wód Polskich i Nadzór Wodny z 

Aleksandrowa Kujawskiego jest dzisiaj na odpływie w Brudni w miejscu, gdzie jest rurociąg o 

długości 60 metrów, który odprowadza wodę do Kanału Pachańskiego. Sytuacja, która nas 

dotknęła jest wynikiem zdarzeń losowych i nasze społeczeństwo stara się pomagać sąsiadom. 

W wyniku ulew nastąpiło spiętrzenie wody i nastąpiła kumulacja, którą należało przetrwać.  

Radny Marek Świerkowski – Rozumiem, ale woda spiętrzyła się w wyniku niedrożności rowów 

czy była powodem nadmiernych opadów deszczu? 

Pan Piotr Gadaliński – Przy takiej ilości wody w tak krótkim czasie, która pojawiła się w wyniku 

intensywnych opadów deszczu, żadne urządzenie nie było w stanie odebrać tej wody.  

Radny Marek Świerkowski – Wskazywał Pan na pewne niedrożności tych rowów, dlatego 

chciałbym uzyskać informacje, kto jest odpowiedzialny za ten rów.  

Pan Piotr Gadaliński – Miejmy na uwadze to, że spółka wodna jest dobrowolnym 

stowarzyszeniem rolników. 

Radny Marek Świerkowski – Skoro składki były płacone to czy spółka wodna dokonała 

konserwacji tych rowów?  

Pan Piotr Gadaliński – Konserwacja tych rowów w zeszłym roku była wykonana w określonym 

zakresie. Kapitalny remont rowu melioracyjnego czyli odmulenie, wyskarpowanie i 

wyprofilowanie skarp skutkowałoby trzykrotnym zwiększeniem kosztów. Jeśli dzisiaj te 

czynności byłyby zrobione to rów zamknąłby się, ponieważ skarpy byłyby niestabilne, dno 

byłoby niestabilne i wszystko spłynęłoby do środka. Metodę, którą przyjęła spółka wodna w 

Ośniszczewie była najbardziej racjonalna – podkopać, udrożnić, a w drugim etapie, 

wyprofilować. Oczekiwania rolników, co do konserwacji rowów przerastają możliwości każdej 

spółki  

Radny Marek Świerkowski – Rozumiem, ale chciałbym uzyskać informacje czy rowy były 

drożne.  
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Pan Piotr Gadaliński – Była drożność, kanały były pełne. W Brudni i Modliborzycach kanały 

były pełne, w Wonorzu trzy jednostki udrażniały przepust. Na odcinku, gdzie powyżej znajduje 

się trochę krzaków i gałęzi podjęliśmy działania w granicach możliwości, a reszta działań będzie 

podjęta po uregulowaniu z Rejonową Dyrekcją Ochrony Środowiska, która pozwoli nam na 

dalsze czynności.  

Radny Marek Świerkowski – A te kanały w tej chwili są drożne czy zamulone?  

Pan Piotr Gadaliński – Na tą chwilę zamulenie tych kanałów jest ogromne, ponieważ rolnicy 

kopali ujścia wody z pól i będzie wymagany dodatkowy nakład środków przez spółkę wodną na 

konserwację tych rowów 

Radny Janusz Czarniak – Spółka wodna wynajęła firmę, która przeczyściła rowy. Przepust 

zaciąga wodę z kilku hektarów. Wzdłuż szosy do Zagajewiczek nie ma żadnego rowu. Na tę 

chwilę wystarczyłoby, aby wykopano tam rów, który odprowadzałby wodę z pól. Przy 

domostwach powylewały szamba, co może spowodować zagrożenia epidemiologiczne. Czy 

gmina nie ma możliwości wejść na pole rolnika i wykopać rów, a potem uzyskać 

odszkodowanie z ubezpieczalni na pokrycie kosztów właściciela pola, na którym wykopano 

rów. Rolnik, na którego polu miałby zostać wykopany rów, zgadza się na wykonanie takiego 

działania, ale nie ma kontaktu co do wyceny i kosztów wykonania tego rowu na jego terenie. 

Na tym terenie nie ma obecnie rowu. 

Radna Wiesława Posadzy – Ten rów, przy czyjej działce się znajduje? 

Radny Janusz Czarniak – W tej chwili przy tej działce nie ma rowu. 

Pan Piotr Gadaliński – Odnosząc się do wypowiedzi Pana Radnego Czarniaka pragnę zauważyć, 

że nie możemy wykonać wylania na pole sąsiada bez bezpośredniego zagrożenia życia i 

zdrowia ludzi. Nie powinno być takiego zdarzenia, żeby woda pływała między rowem a 

szambem na danej posesji i wskazuje, że nadmiar odpływu był nielegalnie odprowadzany do 

rowu i że urządzenia nie były szczelne.  

Radny Janusz Czarniak – Należy mieć na uwadze, że kiedyś budowano w inny sposób, według 

innych technologii.  

Pan Piotr Gadaliński – Mamy świadomość, że są to urządzenia stare, ale nikt nie zwalnia z 

odpowiedzialności za ich szczelność. Sytuacja jest trudna i podjęcie decyzji, jeżeli są osoby 

pokrzywdzone. Sytuacja była ratowana w taki sposób, aby wodę przerzucić poza obręb 

zagrożenia. Obecnie pompujemy wodę, aby ratować wszystkie domostwa. Jeśli chodzi o 

przepust to Zarząd Dróg Powiatowych nie wycofał się jeśli chodzi o przebudowę przepustu, 

wójt zadeklarował udział gminy w postaci dostarczenia rur, które są potrzebne i będzie 

zrobione jak teren przeschnie. Nie jesteśmy w stanie przewidzieć czy nastąpi powtórzenie 

intensywnych opadów. Na tę chwilę kopanie rowów w pasie drogowym jest monitorowane 

przez Panią kierownik.  

Wójt gminy – Wypowiedź Pana Czerniaka jest zaskakująca, ponieważ od niedzieli 

rozmawialiśmy z Panem, o którego pole teraz chodzi. Strażacy pompowali wodę z obszarów 

najbardziej zagrożonych więcej niż dobę. Udało nam się załatwić największą możliwą pompę 
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dostępną na obszarze naszego powiatu, niestety po dobie pompowania nastąpiła jej usterka. 

Przedstawiciele Państwowej Straży Pożarnej przyjechali na miejsce w celu określenia stopnia 

zagrożenia i pomimo faktu, że woda w piwnicach znajdowała się w dalszym ciągu to 

stwierdzili, że żadnego zagrożenia nie ma. W takiej sytuacji nie mogłem podjąć decyzji, żeby 

nagle, bez zgody osoby, która posiada grunt wykonać określone działania. W takiej sytuacji nie 

otrzymalibyśmy żadnego odszkodowania. Załatwiliśmy kolejną największą pompę 

funkcjonującą w naszym powiecie, która w tej chwili pompuje wodę. Nie jest prawdą, jak 

wskazywał Pan Czarniak, że nie rozmawialiśmy z Panem, który jest właścicielem gruntu, o 

którym rozmawiamy, ponieważ na tę chwilę mamy już porozumienie z właścicielem gruntu.  

Pani Magdalena Kryszak – Rozmawiamy z właścicielem gruntu, na której miałby zaistnieć rów 

chłonny. Początkowo Pan nie wyrażał zgody, ale jesteśmy już po rozmowie telefonicznej, 

wstawimy rurę, która zostanie zakopana i w tej kwestii uzyskaliśmy zgodę. Jeśli chodzi o fakt 

braku podjęcia działań o wykopaniu awaryjnego wejścia to rów, który ma istnieć wzdłuż drogi 

powiatowej musi posiadać uzgodnienia z właścicielem gruntu. Zarząd dróg powiatowych 

udostępni koparkę, swój transport do wywiezienia ziemi, rolnicy zobowiązali się tę ziemię 

odebrać tylko musi być pisemna zgoda właściciela na wykopanie rowu. Właściciel wcześniej 

nie wyrażał zgody, bo gdybyśmy wykopali ten rów to obawiał się zalania swoich pól i działek. 

Na dzień dzisiejszy dyrektor dróg powiatowych zobowiązał się do udostępnienia swojej 

brygady, jeśli tylko opadnie woda w przepuście wzdłuż drogi powiatowej. Gmina przekazuje 

swoje rury, a zarząd dróg powiatowych sam wykonuje wymiany tej rury i jeśli dzisiaj uzyskamy 

zgodę właściciela gruntu to wspólnie z brygadą ZDP zakopujemy rurę i kończymy działania. 

Wcześniej nie mogliśmy podjąć żadnych czynności, ponieważ nie posiadaliśmy pisemnej zgody 

właściciela.  

Radny Janusz Czarniak – Dziękuję strażakom za podjęte działania.  

Wójt gminy – W dniu wczorajszym poprosiłem PSP o rozdysponowanie jednej z naszych 

jednostek do wypompowywania wody w Zagajewiczkach, ale nie uzyskaliśmy takiej zgody, 

ponieważ stwierdzono, że w tej chwili nie ma zagrożenia. Pomimo tego OSP w Dąbrowie 

pojechała i w dalszym ciągu pompowała tę wodę. Chciałbym również zwrócić uwagę, że 

warianty, o których pan wcześniej wspominał były przez nas rozpatrywane od niedzieli. 

Pan Piotr Gadaliński – W momencie, kiedy będzie podejmowana decyzja to najpierw będzie 

dokonany pomiar dna w rowie, który będzie odbierał oraz na jakiej wysokości jest przepływ 

przy Pana posesji. W tej chwili działania są podejmowane w sprawie przepustu, a kwestia rowu 

będzie wymagała analizy czy nie będzie to niosło niebezpieczeństwa dla Pana posesji.  

Radny Igor Szulc – Z przedstawionej sytuacji wynika, że wójt nie był obojętny i pomoc była 

udzielona. 

Radny Adam Rybczyński – Chciałbym zwrócić uwagę na fakt, że duża liczba rolników zaoruje 

rowy. Spółka wodna funkcjonuje u nas już od kilku lat i rowy są oczyszczone i drożne.  

Radny Igor Szulc – Na chwilę obecną, na terenie gminy funkcjonują dwie spółki wodne. Czy 

rolnik ma prawo żądać od gminy oczyszczenia rowów, bo z tego co mi wiadomo, jeżeli w 
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danym obszarze nie funkcjonuje spółka wodna to wówczas rolnik jest odpowiedzialny za rów 

znajdujący się przy jego gruncie.  

Pan Piotr Gadaliński – Tak, w takiej sytuacji za rów odpowiedzialny jest rolnik.  

Radny Marek Świerkowski – Skoro rolnik odpowiada za daną część rowu przy jego gruncie to 

kto egzekwuje. 

Pan Piotr Gadaliński – Odpowiedzialność tę egzekwują Wody Polskie. Na chwilę obecną 

istnieje opór ludzi i brak wiary w spółki wodne w czasach suszy, a ich działania są niezbędne w 

sytuacjach podtopień.  

Radny Janusz Czarniak – Czy pomoc wojska w danej sytuacji wymaga zgody ministerstwa? 

Pan Piotr Gadaliński – Działania wojska są podejmowane w przypadku zalania całych 

miejscowości a nie pojedynczych posesji. 

Ad.25. Zamknięcie obrad XVI sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Przewodnicząca Rady Gminy  

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy słowami 

„Zamykam obrady XVI sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia” zakończyła posiedzenie Rady 

Gminy o godzinie 12:25. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 25 czerwca 2020 r. 

Protokółowała:   

Karolina Czaplewska           Sekretarz Obrad             Przewodniczący Obrad 

Agnieszka Wojciechowska         Wiesława Posadzy 


